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Om mødet 
 
Tid: 30. juli 2023 kl. 14. Mødet sluttede kl. 16.20. 
Sted: Hos formanden, Bavnevejen 17, Hundested. 
Tilstede fra bestyrelsen: Formand Henrik Hauch, Næstformand Axel Jørgensen, Sekretær 
Marianne Windfeld-Lund, Bestyrelsesmedlem Trine Mortensen. 
Tilstede fra suppleanterne: Karl Jessing, Peter Thorn. 
Afbud: Kasserer Kimmie Fasberg. 
Referent: Marianne Windfeld-Lund. 
 

1. Tillidsvotum til formanden 
 

1.a. Uddybning af kritikken af formanden 
 
Dagsordenens tekst: 
 
Uddybning af kritikken af formanden, jf.pkt.1b. Punkt 1a gennemføres kun hvis mindst et (1) 
bestyrelsesmedlem ønsker det, og drøftelserne herom ledes i så fald af næstformanden. 
 

1.a.1. Trine Mortensens uddybning 
 
Trine Mortensen mente, at alene dagsordenen gav grund til mistillid. Formanden har bestemt, at 
hendes punkter er med på et bilag til dagsordenen. Det er en udemokratisk stil og hun opfatter det 
som enevælde. 
 
Formanden oplyste at han har en e-mail fra Trine Mortensen som erkender at hendes punkter til 
dagsordenen er med. Trine Mortensen benægtede dette. 
 
Axel Jørgen henviste til at Trines forslag er med under punkt 7 i form af henvisningen til hendes 
mail med forslag til dagsordenspunkter. Trine Mortensen var fortsat uenig. Hun vil have sine forslag 
med i selve dagsordenen punkt for punkt, ikke blot i form af en henvisning til sin mail. 
 

1.a.2. Karl Jessings uddybning 
 
Karl Jessing gav udtryk for at han ikke mener, at Henrik er egnet til at være formand for ”Skellet”. 

  
Begrundelsen er at Henrik i flere situationer har udvist manipulerende adfærd. Endvidere at Henrik 
ikke prioriterer og fokuserer nok på at få løst bestyrelsens kerneopgaver. 
Karl dokumenterede sin påstand med flere konkrete eksempler. (NOTE: Karl Jessing 

henviste bl.a. til sine erindringer om bestyrelsesmødet d. 4. juli 

2015, jf. referatet heraf https://skellet-hald.dk//wp-

content/uploads/2016/06/2015-07-04-BM-Referat-v2.pdf.) 

  
Afslutningsvis oplyste Karl, at han anerkender at Henrik er valgt til formand for ”Skellet” på 
demokratisk vis. 

  
Samtidig meddelte Karl, at han vil arbejde for et så godt og tillidsfuldt samarbejde som muligt i 
bestyrelsen.” 
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Axel Jørgensen:  Det er Ikke en fair kritik, du kommer med. Jeg accepterer at Henrik er formand, 
og jeg vil gøre alt for at få et konstruktivt arbejde. 

 

1b. Tillidsvotum 
 
Dagsordenens tekst: 
 
Som det vil være bestyrelsen bekendt fra generalforsamlingen d. 4.juni 2023, det konstituerende 
bestyrelsesmøde d. 18. juni 2023 og bestyrelsens (medlemmers og suppleanters) 
mailkorrespondance siden generalforsamlingen, har bestyrelsesmedlem Trine Mortensen, 
sekunderet af suppleant til bestyrelsen Karl Jessing, med usædvanligt aggressive formuleringer 
fremført en omfattende og vedholdende kritik af mig, Henrik Hauch, såvel af min personlige 
karakter som af mit virke som bestyrelsesmedlem i Grundejerforeningen Skellet siden 
generalforsamlingen d. 12. juni 2022 og som formand for bestyrelsen siden d. 12. februar 2023, da 
den hidtidige formand, Kim Krüger af personlige årsager trådte tilbage som formand og 
bestyrelsesmedlem. På denne baggrund og for at skabe rene linjer for bestyrelsens fremtidige 
arbejde, anmoder jeg bestyrelsen om som første punkt på dagsordenen at vedtage et tillidsvotum 
til mig, hvilket votum dog ikke skal forpligte bestyrelsens medlemmer til nogen bestemt holdning til 
sager, der i dagens møde eller senere kommer til behandling i bestyrelsen. 
 
Afstemning: 

 
Efter uddybningen af kritikken af formanden blev tillidsvotum VEDTAGET. Bestyrelsesmedlem 
Trine Mortensen stemte imod. Marianne Windfeld-Lund og Axel Jørgensen stemte for. 

2. Valnøddesagen 
 
Vi konkluderede, at bestyrelsen p.t. ikke er engageret i sager vedrørende valnøddeplantagen, 
idet den sag, Grundejerforeningen Skellet har støttet, er afsluttet. 
 
Det blev VEDTAGET, at vi skal være opmærksom på om noget kommer til høring og i så fald tage 
stilling hertil. 

3. Evaluering af generalforsamlingen, jf. referatet heraf. 
 

Regnskab 2022 
 
Karl Jessing oplyste, at Stig Vogelius ikke vil godkende regnskabet før suppleanterne har 
tilbagebetalt den refusion af kontingent for 2023, som de fejlagtigt har modtaget. Det er ulovligt   
og bestyrelsen skal forlange pengene retur. 
 
Peter Thorn oplyste at det blev vedtaget på en generalforsamling, at bestyrelsen i fremtiden får et 
vederlag i form af kontingentfritagelse. Derudover får kassereren kr. 1.000,- for det omfattende 
arbejde, der var dengang. Det kan kun omgøres ved en ny beslutning på en generalforsamling. 
På generalforsamlingen 2023 burde der have været et punkt der hed ”Bestyrelsen foreslår 
uændret honorar til bestyrelsen”. (NOTE: Peter Thorn har efterfølgende oplyst at 
det blev besluttet på generalforsamling 2016, jf. punkt 7 i 

https://skellet-hald.dk//wp-content/uploads/2016/06/2016-06-12-GF-

Referat-htkjkk.pdf.) 

 
Det blev herefter VEDTAGET at bede suppleanterne tilbagebetale deres honorar, og at Kimmie 
Fasberg skal have udbetalt kr. 1.000 for sit arbejde i 2023 jf. generalforsamlingens beslutning i 
2016. 

https://skellet-hald.dk/wp-content/uploads/2016/06/2016-06-12-GF-Referat-htkjkk.pdf
https://skellet-hald.dk/wp-content/uploads/2016/06/2016-06-12-GF-Referat-htkjkk.pdf
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På spørgsmål fra formanden oplyste Peter Thorn, at man indtil 2022 havde administreret det 
sådan, at et medlem af bestyrelsen bliver kontingentfritaget i et kalenderår, hvis man er medlem i 
af bestyrelsen d. 1. januar. Kontingentet udbetales i slutningen af januar, hvor kommunen har 
opkrævet kontingentet. 
 
Det blev VEDTAGET, at i budgettet for 2024 skal det fremgå, at det kun er bestyrelsen, der har 
kontingentfritagelse, og at det på generalforsamlingen i 2024 skal foreslås, at kassereren i 
fremtiden ikke skal have vederlag. 
 

Vedtægterne 
 
Marianne: Konklusionen på generalforsamlingen er, at forslag til vedtægterne skal behandles punkt 
for punkt. 
 
Henrik udarbejder præsentation af forslag til vedtægtsændringer forud for kommende 
bestyrelsesmøde. 
 

Vedligeholdelse af vejene 
 
Marianne: Konklusionen på generalforsamlingen er, at vi skal arbejde videre med asfaltbump. 
 
Det blev VEDTAGET, at Axel kommer med forslag om asfaltbump og samtidig laver et oplæg til 
kommunen, da vi på ny skal søge kommunen om tilladelse. 
 

Offentlig strand i Hald 
 
Halsnæs kommune har foranlediget at den store offentlige trappe er repareret. Sagen er hermed 
afsluttet.   
                                                                                                                                      

Budget 2023 og 2024 
 
Der mangler en post på kr. 3.000 til hjemmesiden. Formanden undersøger det nærmere. 
 
Peter Thorn: Det er kun hvert andet år, at denne udgift fremkommer. 

5. Fordeling af opgaver 
 
Formanden foreslog at den opgavefordeling som den tidligere bestyrelse besluttede, skal 
fortsætte. 

 

Medlemsregistret 
 
Formanden vedligeholder medlemsregistret ved brug af en IT-service, Winkas. 

 
I vedtægterne står, at kassereren skal føre registeret. Det blev VEDTAGET at dette 
punkt tages op på næste bestyrelsesmøde, da det i øjeblikket er formanden der gør det. 
 

Kommunikation 
 
Formanden oplyste af kommunikationen med medlemmerne pr. e-mail sker i henhold til 
bestyrelsens beslutninger ved hjælp at Winkas, jf. foreningens kommunikationspolitik 
https://skellet-hald.dk/kommunikation/. 

https://skellet-hald.dk/kommunikation/
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Trine: Jeg mener ikke, det er i medlemmernes interesse at kun formanden har adgang til 
medlemssystemet. Dels står der i vores privatlivspolitik, at alle bestyrelsesmedlemmer har adgang 
til alle medlemsoplysninger, dels står der i vores vedtægter, at kassereren skal have adgang og 
styre medlemsregisteret, og med den magtkontrol jeg oplever fra formanden, mener jeg det kan 
være skadeligt for medlemmerne, hvis kun formanden har adgang til kommunikation med 
medlemmerne. 
 
Det blev VEDTAGET at bestyrelsens medlemmer hver får en kopi af medlemsregisteret med de 
kontaktoplysninger, der forefindes. 

GPDR 
 
Trine Mortensen står i øjeblikket som kontaktperson. Det blev VEDTAGET at i fremtiden bør det 
være formanden. 
 

Udbetalinger 
 
I henhold til vedtægterne fortager kassereren udbetalinger vedrørende den daglige drift fra 
driftskontoen. Større udbetalinger sker fra formuekontoen og kræver to underskrifter, dels af 
kassereren, dels af enten formanden eller næstformanden. 
 

Strandgrund 
 
Axel Jørgensen: Hvis vi får slået grunden en gang om året, holder det bynke og roserne ned. Jeg 
finder en mand til at slå grunden inden efteråret, men afventer i øvrigt tilbagemelding fra 
arbejdsdagen. 
 
Peter Thorn gjorde opmærksom på at nogle brædder i reposen er ved at være rådne. Axel 
Jørgensen ser på det også sammen med græsslåning m.v. 
 
Det blev VEDTAGET. 
 

Arbejdsdage 
 
Trine Mortensen har foreslået igen at indføre arbejdsdage på strandgrunden. som vi tidligere har 
haft det. 
 
Formanden foreslog at Trine Mortensen bliver organisator heraf. Det blev VEDTAGET. 
Trine forsøger at arrangere en arbejdsdag lørdag d. 12.8. 

6. Mødekalender for året 
 
Kommende bestyrelsesmøder:   
 

1. Søndag d. 10.9. kl. 12.00 hos formanden, Bavnevejen 17, Hundested. 
2. Søndag d. 26. november kl. 12.00 hos formanden, Bavnevejen 17, Hundested. 

 
Derefter aftales yderligere møder. 

 
Det blev VEDTAGET. 
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7. De af Trine Mortensens punkter i henhold til hendes mail af 13/07/2023, 
som ikke blev behandlet under andre punkter. 
                                                                                                                                                
 

1. Facebook 
2. Formandsforum 
3. Evaluering af GF 23 
4. Ny postaftale 

 
Det blev VEDTAGET at disse punkter behandles på førstkommende bestyrelsesmøde. 
 
Det blev ligeledes VEDTAGET, at formanden skal udsende nyt fra bestyrelsen om, at den er 
opmærksom på en ny postaftale som involverer alle fastboende og vil tage spørgsmålet op, når nyt 
foreligger. 

8. Foreningens status pr. 30. juni 2023. 
 
Det ønskede punkt Budget fra Karl kom ind under status og bevægelser på foreningens konti fra 1. 
januar til 30. juni 2023. 
 
Det blev VEDTAGET at i fremtidige dagsordener indføres punktet: Regnskab og budget. 

9. Eventuelt 
 
Det blev VEDTAGET at formanden skal udarbejde dagsordenen for bestyrelsesmøder som et (1) 
dokument på grundlag af modtagende forslag hertil. 

10. Nordkystens Fremtid 
 
Det blev VEDTAGET at der ikke skal sendes mail til miljøminister og borgmestre. I øvrigt udsættes 
dette punkt til næste møde. 
 

Protokolbemærkninger 
 
Trine Mortensen har med e-mail af 9. august 2023 anmodet om optagelse af følgende 
protokolbemærkninger. 
 
Jeg mener ikke at I kan lave et referat hvor formanden på den ene side forklarer sig og de med-
lemmer det handler om på den anden side ikke får ord til referat.  
  
Så enten bør hele Henriks tekst slettes eller også bør min forklaring på mistillid indskrives.  
”Trines kritik går på at formanden ønsker mere og mere magt til sig selv, at både dagsorden og re-
ferat er helt uigennemskuelige, han delegere ikke, han ikke lytter og forholder sig ikke til det Trine 
og andre siger, Trine oplever formanden som enevælde og ikke demokratisk. En formand der ikke 
tager ansvar, som ikke følger op, og som sætter sine egne punkter på dagsorden. Og som en for-
mand helt ude at synk med den slags bestyrelse medlemmerne ønsker.” 

  
 
jf. 3  
Regnskab 2022 
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Jeg kan ikke stå inden for at der ikke er en handleplan for godkendelse af regnskab 2022.  
Jeg fremførte flere gange på mødet at dette er den brændende platform for denne besty-
relse og vi talte (i timevis) om emnet.  
  
Evaluering af GF22 

Jeg fremførte flere gange at dette er et helt afgørende punkt og derfor er det virkelig bekla-
geligt at GF22 ikke blev evalueret men at vi brugte tiden på de punkter Henrik mente var 
vigtige. 
 


